



香港觀鳥會

The Hong Kong Bird Watching Society

水鳥普查計劃公眾講座：

米埔內后海灣水鳥普查

2012年3月29日（星期四）晚上7:00

香港童軍中心9樓924室（地址：香港九龍尖沙咀柯士甸道8號）

講座簡介

米埔及后海灣的水鳥總數於2007-08年錄得9萬多隻，2010-11年有關數字錄得的7萬6千多隻，這個冬季的情況如何？鷺鳥研究組則於2011年繁殖季節的鳥巢調查中，發現總巢數比2010年增加了9%。是次講座將向大家解說最新的調查結果，以及介紹水鳥調查的方法。

另外，本會亦會安排同場加設琵鷺、燕鷗、燕子及麻鷹。

講座重點

- 米埔內后海灣2011-12年的水鳥普查結果公佈及2011年鷺鳥林普查結果

講者

- ❖ 余日東先生
香港觀鳥會研究經理
- ❖ 馮智禮先生
鷺鳥研究組調查員

語言

以廣東話為主，配合英文Power Point解說

免費入場，歡迎出席

是項講座是漁農自然護理署資助的米埔內后海灣國際重要濕地水鳥監察計劃的一部份。



漁農自然護理署贊助

本會感謝陳慶麟先生（燕鷗研究組召集人）、王學思小姐（燕子研究組召集人）及麻鷹研究組代表為本講座分享更多不同的鳥類調查結果。

水鳥普查計劃公眾講座 登記表格

講座免費參加，請填妥以下表格，傳真至香港觀鳥會（傳真：2314 3687），或把以下資料以電郵通知本會（電郵：hkbws@hkbws.org.hk）。

姓名：_____ 聯絡電話：_____ 傳真：_____

電郵：_____

香港觀鳥會

香港九龍油麻地彌敦道480號鴻寶商業大廈14樓

電話：(852) 2377 4387

傳真：(852) 2314 3687

電郵：hkbws@hkbws.org.hk



香港觀鳥會 The Hong Kong Bird Watching Society

Waterbird Monitoring Programme Public Lecture

Bird Survey in Inner Deep Bay & Mai Po

7:00-9:00pm, 29 Mar 2012 (Thu)

Room 924, Scout Association Hong Kong

8 Austin Road, Tsim Sha Tsui, Kowloon, Hong Kong

About this Public Lecture

Number of waterbird recorded in 2007-08 was around 90 thousands, the result in 2010-11 was 76 thousands. How about this winter? For the egret count, our Egret Research Group noted a 9% increase in the number of nests in 2011 breeding season compared to that recorded in 2010. This public lecture will provide the most updated result of the surveys, and introduce the survey methodology.

Besides, we have arranged a short session to present the latest finding of spoonbills, terns, swift and swallow and Black Kites.

Programme highlights include

Result of Waterbird Monitoring in Mai Po Inner Deep Bay and egret survey during 2011-12.

Speakers

- ❖ **Mr. Yu Yat Tung**
Research Manager, HKBWS
- ❖ **Mr. Louis Fung**
Surveyor, Egret Research Group

Language

Cantonese (with English Power Point)

ADMISSION IS FREE

ALL ARE WELCOME

This Public Lecture is a part of the AFCD Waterbird Monitoring Programme at the Mai Po Inner Deep Bay Ramsar Site:



Sponsored by: Agriculture, Fisheries and Conservation Department

Thanks to Mr. Alan Chan (Convenor of Tern Research Group), Ms. Wong Hok Sze (Convenor of Swallow Research Group), and representative of Kite Research Group to share with us more survey result of different bird species.

Waterbird Monitoring Programme Public Lecture

REGISTRATION FORM

Please register to let us that know you are coming. Free of charge.

Return this form by at 2314 3687 or e-mail the following information to us (hkbws@hkbws.org.hk)

Name: _____ Contact no.: _____ Fax: _____

E-mail: _____

The Hong Kong Bird Watching Society

14/F., Ruby Commercial Building, 480 Nathan Road, Yaumatei, Kowloon, Hong Kong

Tel: (852) 2377 4387 Fax: (852) 2314 3687 E-mail: hkbws@hkbws.org.hk Website: www.hkbws.org.hk